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     Od šestnásteho storočia sa v mnohých krajinách kresťanského sveta, a tiež aj na 

Slovensku, zaužíval zvyk zahaľovať kríže aj obrazy znázorňujúce kríž, a to práve na 

vrchole pôstneho obdobia, konkrétne v dnešnú 5. pôstnu nedeľu. Kríže sú zahalené do 

Veľkého piatku a obrazy do Veľkej soboty, ktoré sa odhalia pred obradmi. Preto sa táto 

nedeľa – čo si my skôr narodení pamätáme – volala Smrtná alebo Čierna nedeľa. Dnes 

sa už tieto názvy nepoužívajú. Dôvod zahaľovať kríže vyplýva jednak z liturgických 

čítaní, konkrétne evanjelia dnešnej nedele,  a tiež aj celkovo z vrcholu pôstneho 

obdobia. 

     Dnes si máme možnosť vypočuť evanjelium o tom, ako Pán Ježiš prišiel posledné 

dni pred svojím umučením do Jeruzalema, kde ho chcela vidieť nejaká skupina Grékov, 

ktorí sa dozvedeli o Ježišovej činnosti. Je zaujímavé, ako ich Ježiš privítal. Nepoukázal 

im na svoje zázraky ani na svoje učenie, ba mohol sa pred nimi premeniť tak, ako na 

hore Tábor, aby ich oslovil a aby sa im takto zapáčil. Jemu sa nejednalo o takéto 

zapáčenie. Povedal im, že stojí pred ťažkým životným rozhodnutím. A tu si, milí 

priatelia, uvedomme, že v osobe Ježiša ako človeka bola aj druhá Božská osoba, t.j. 

v ňom boli dve prirodzenosti, božská aj ľudská. V Getsemanskej záhrade vždy 

vysvetľujem pútnikom, že Ježiš ako človek sa prirodzene bál utrpenia a smrti, lebo ako 

Boh  vedel presne, ako bude trpieť v ľudskom tele. A aj v tomto prípade sa vyjadril, že 

ho o niekoľko dní čaká úloha, aby svojou smrťou na kríži potvrdil to, čo hlásal o Bohu, 

a tak Boha oslávil a keď zomrie tak pritiahne mnohých. Preto povedal: „A ja, až budem 

vyzdvihnutý od zeme, všetkých pritiahnem k sebe.“ Vyjadril to aj príkladom 

o pšeničnom zrne, ktoré len vtedy prinesie bohatú úrodu, keď odumrie. Ale keď sa zrno 

nezaseje do zeme a neodumrie, tak zostane samo. 

     A tu sa teraz zamyslime nad tým, k čomu nás chce Pán Ježiš dnešnou staťou evanjelia 

poučiť a povzbudiť. My sa často vyhýbame vziať na seba nejakú obetu alebo utrpenie. 

A priznajme si, že sa bojíme myslieť aj na smrť. Veľa razy sa mi stalo, keď mi prišli 

príbuzní hlásiť pohreb otca alebo matky, a keď som sa ich opýtal, či nebohý bol 

zaopatrený, tak mi povedali, že sa mu báli povedať, či majú zavolať kňaza, aby sa 

nezľakol, že už ide zomrieť. A nielen smrti či choroby sa bojíme, ale aj inej obety ako 

napríklad, keď mladá matka v požehnanom stave ide radšej na potrat, ako by sa mala 

starať o narodené dieťa. Alebo niektoré deti, aby sa nemuseli starať o starého 

a nevládneho rodiča, tak ho radšej odpracú do domova dôchodcov. Istá pani pracovala 

na výletnej lodi z Nemecka po Dunaji do Čierneho mora. Bohaté deti radšej zaplatili 

starému rodičovi výlet, doviezli ho na vozíku na loď a  personál sa o neho mal postarať. 

Áno, túžime mať v živote pohodu, pohodlie a pôžitky. 

     Milí priatelia, Pán Ježiš nás neprišiel obrať o pohodu života. On nám to rád dopraje, 

ale my si musíme uvedomiť, že v našom živote prichádzajú aj také skutočnosti, ako je 

bolesť, choroby, smrť tak naša, ako aj našich blízkych. Tak to vždy bolo, a tak to aj 

bude. Príkladom o pšeničnom zrne nás chce povzbudiť, aby sme takéto a podobné 

bolestné stavy znášali tak, aby nás nikdy neuviedli do zúfalstva alebo na psychiatriu, ale 

aby sme aj z takýchto situácií videli pozitívny význam. Ako totiž odumrie zrno, aby 

z neho vyšiel nový, bohatší život, tak aj z nášho utrpenia, z našich chorôb, z našich 

bolestí a z našej smrti vzíde pre nás nový, hojnejší a bohatší večný život. Toto je veľká 

pravda dnešného evanjelia. Tak čo? Prijmeme ju s vierou?  Spomeňme si napr. na veľmi 

známeho svätca Maximiliána Kolbeho - kňaza, ktorý sa obetoval za odsúdeného 

spoluväzňa, manžela a otca Gavojníčka, ktorého veliteľ v koncentráku posielal do 

hladového bunkra. Páter Kolbe obetoval svoj život, aby Gavojníček žil. Podobných 



prípadov máme v histórii veľmi veľa. Odkiaľ títo ľudia brali silu? Určite  aj z dnešnej 

state evanjelia. 

     Prosme Pána Ježiša, aby nám dal dostatok sily, aby sme s jeho pomocou dokázali 

prijať i najťažšie chvíle života s vierou tak, aby nám z našej obety, nášho utrpenia 

a z našej smrti vzišiel ako z pšeničného zrna hojný večný život. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


